
Z á p i s n i c a 
Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti 

Mestského zastupiteľstva v Nitre zo dňa 18.04.2023 na MsÚ v Nitre zasadačka č.119 
 
Program: 

18. apríla 2023 o 15:30  
 

1. Kontrola plnenia uznesení a úloh stanovených komisiou  
2. Zapojenie mesta Nitra so certifikačného programu „ZERO WASTE CITY“ 
3. Opätovné stanovisko k návrhu VZN č.15/2007 – odbor kultúry 
4. Strategický dokument „Program rozvoja bývania Mesta Nitra do roku 2030“ – predkladateľ odbor 

sociálnych služieb  
5. Rôzne: a) triedenie odpadu v Materských školách v rámci mesta Nitra 

b) Informácia o výkone prvej kosby v meste Nitra 
c) rôzne  

 
Zasadnutie komisie sa začalo 15:30 hod. Pred samotným odhlasovaním programu rokovania prebehla 
kontrola prítomných členov komisie:  

Prítomní :  Ing. Jarmila Králova, PhD., Bc. Martina Dubaiová, p. František Hollý, p. Jaroslav Bihary, Ing. 
Jozef Halva, PhD., prof. Ing. Viera Paganová, PhD., Mgr. Marián Vetrák, p. Radovan Neština, Mgr. Ján 
Greššo 

Neprítomný ospravedlnený : MVDr. Rathouský Róbert 

Ďalej prítomní : Mgr. Miroslav Duchoň – veliteľ ŠVS, DDI a prevencie, Ing. Štefan Lančarič, PhD. – vedúci 
odboru životného prostredia, zapisovateľ komisie ŽP  

Účasť členov komisie deväť,  jeden ospravedlnený z pracovných dôvodov.  

V rámci zápisnice Komisie ŽP sú samostatne vypísané len faktické poznámky členov, ktoré mali zásadný 
vplyv na formovanie uznesení komisie. 

Pred samotným hlasovaním pani predsedníčka požiadala o krátke predstavenie členov komisie z radov 
občanov, ktorí to doteraz neurobili. Predstavila sa p. profesorka Paganová a p. Vetrák. Po krátkej prezentácii 
svojich profesijných úspechov a dôvodov na účasť v komisii ŽP. Následne prešla komisia ŽP k hlasovaniu 
programu zasadnutia.  

Pani predsedníčka navrhla do prvého bodu programu zaradiť hosťa -  p. Duchoňa, ktorý bol pozvaný 
poslancami Komisie ŽP na zodpovedanie niektorých otázok na Mestskú políciu. 

15:50 odhlasovanie programu zasadnutia Komisie ŽP so zmenou   

1. Otázky členov Komisie ŽP na Mestskú políciu 
2. Schválený program: Kontrola plnenia uznesení a úloh stanovených komisiou  
3. Zapojenie mesta Nitra so certifikačného programu „ZERO WASTE CITY“ 
4. Opätovné stanovisko k návrhu VZN č.15/2007 – odbor kultúry 
5. Strategický dokument „Program rozvoja bývania Mesta Nitra do roku 2030“ – predkladateľ obor 

sociálnych služieb  
6. Rôzne: a) triedenie odpadu v Materských školách v rámci mesta Nitra 

b) Informácia o výkone prvej kosby v meste Nitra 
c) rôzne 

 Za: 9                        Proti: 0                    Zdržal sa: 0 

 

 

 

 



Zasadnutie a prerokovanie bodov programu:  

K bodu 1:  otázky sa týkali troch oblastí, ktoré momentálne občanov v rámci mesta trápia.  

a)  Občania Indie v ubytovni na sídlisku Klokočina.  Obyvatelia chceli vedieť, či Mestská polícia eviduje týchto 
občanov a či sa neočakávajú problémy.   

 
Odpoveď: Mestská polícia eviduje občanov z tretích krajín mimo EÚ. V prípade priamej otázky na občanov 
indického pôvodu, títo zatiaľ nespôsobujú žiadne problémy a ich pobyt a správanie je v súlade so 
všeobecnou normou slušnosti. Správanie do budúcna sa nedá presne predikovať, keďže sú tu len krátko.  
 
Členovia komisie v rámci rozpravy k prerokovanej téme zdôraznili potrebu prevencie a informovanosti najmä 
starších občanov, ktorí majú prirodzený strach z neznámeho. V rámci prevencie vykonať aj samotné 
prednášky v spolupráci s Mestskou políciou a Klubmi dôchodcov.  
 
b)  Parkovacia služba  
 
Odpoveď: Mestská polícia by v rámci riešenia parkovacej politiky, nesprávneho parkovania a neplatenia 
parkovného využila už overené a veľmi efektne fungujúce systémy – napr. autíčko so spárovaným systémom 
a automatickým vyhodnotením priestupkov. Parkovacia služba by vzhľadom na obmedzené právomoci 
väčšie odbremenenie Mestskej polície nepriniesla.  
 
Členovia komisie v rozprave k predmetnému bodu prediskutovali možnosti riešenia. Efektivita práce 
Mestskej polície by mala byť priorita. V rámci riešení pri modernizácii by sa mali využívať najmä nové 
technológie, ktoré sú čiastočne autonómne.  
 
c)  Pohľad Mestskej polície k návrhu VZN č.15/2007 – plošný zákaz alkoholu 

Odpoveď: Mestská polícia víta predmetný návrh, celé uznesenie bolo preposlané oficiálne odboru kultúry. 

V rámci rozpravy p. Duchoň podotkol, že je dôležité určenie si priorít pri zabezpečovaní verejného poriadku. 
V niektorých prípadoch by v danej lokalite vystačil lepší kamerový systém s rozpoznávaním tvárí, ŠPZ a pod. 
Budova Mestskej polície tiež potrebuje rekonštrukciu. Členovia komisie zobrali na vedomie predložené 
vysvetlenie.  
 
Následne pani predsedníčka poďakovala p. Duchoňovi za účasť a  odborného vysvetlenie k jednotlivým 
preberaným témam. 

K bodu 2: Kontrola plnenia uznesení a úloh stanovených komisiou 

K uzneseniu č. 5/2023 – vysvetlenie k predmetnému zámeru rozdávania biovreciek. 

- Vedúci odboru ŽP vysvetlil, že predmetný návrh biovreciek predložil komisii na vedomie, nakoľko 
financie a distribúcia sú vyriešené cez odbor ŽP MsÚ. Základom predloženia návrhu bolo z dôvodu 
informovanosti komisie a jej pomoci osvety smerom k občanom pri pilotnom rozbehnutí.  

Členovia komisie podotkli, že z predloženého návrhu nebolo celkom jasné, či sú všetky problémy okolo 
financií a distribúcie vyriešené a preto žiadali koncepčné dopracovanie dokumentu. V rámci nových 
informácii berie komisia predmetný návrh na zakúpenie a distribúciu na vedomie. Predmetnú iniciatívu víta 
a plne podporuje.  

Za: 9                        Proti: 0                    Zdržal sa: 0       
 
 
K bodu 3: Zapojenie sa mesta Nitra do certifikačného programu „ZERO WASTE CITY“ 
 
Vedúci odboru ŽP Ing. Lančarič, PhD. predložil komisii spracovaný dokument k certifikačnému programu 
„ZERO WASTE CITY“. V základe vysvetlil o akú certifikáciu sa jedná a aké počiatočné náklady by zapojenie 
sa do programu mesto Nitra znášalo. Základom  zapojenia sa do tohto programu je získanie „know-how“ 
a mentoringu od skúsenejších, ktorí si už podobnými procesmi prešli. Program spája 480 miest z 14-tich 
krajín Európy.  
 



Následne po predstavení členovia komisie položili niekoľko zásadných otázok:  
- Koľko to našu samosprávu bude v budúcnosti stáť, keď si odmyslíme počiatočné náklady? 
- Čo predstavuje v dokumente „záväzok“ pri zapísaní mesta pod tento program? 

 
Odpoveď: ZERO WASTE CITY je vlastne filozofia smerovania samosprávy v znižovaní odpadu a zlepšeniu 
odpadového hospodárstva. Odbor ŽP zatiaľ vie len počiatočné náklady mesta na predmetnom programe, 
nakoľko investície pre zlepšenie v rámci akreditácie budú jasné až po aplikácií kritérií, ktoré musí mesto 
dodržiavať.  
Členovia komisie odporučili v prípade zapojenia sa do programu vymeniť slovo „záväzok“ za vhodnejší 
ekvivalent, nakoľko nie je jasné, aké náklady bude mesto v budúcnosti znášať pri zavádzaní jednotlivých 
kritérií. 
 
Uznesenie 7/2023 – Komisia ŽP berie predmetný dokument na vedomie, súhlasí zo zapojením sa do 
certifikačného programu „ZERO WASTE CITY“. Zároveň žiada vymeniť v dokumente slovo záväzok 
za vhodnejší ekvivalent.  
 
Za: 9                       Proti: 0                    Zdržal sa : 0 
 
 
K bodu 4:  Opätovné stanovisko k návrhu VZN č.15/2007 – odbor kultúry 
 

Členovia komisie ŽP prešli v tomto bode rovno k hlasovaniu, nakoľko predmetný bod bol na februárovom 
zasadnutí prerokovaný.  

Za: 3                       Proti: 4                    Zdržal sa: 2 

Uznesenie č. 8/2023: Komisia ŽP so zmenou VZN č.15/2007 nesúhlasí. 

K bodu 5: Strategický dokument „Program rozvoja bývania Mesta Nitra do roku 2030“ – predkladateľ obor 
sociálnych služieb 
 
Členovia komisie ŽP prerokovali tento dlhodobý strategický materiál, ktorý vychádzal z už vypracovaných 
štúdií Mesta Nitra. Bola vyzdvihnutá potreba mať takto podrobne spracovaný dokument odrážajúci potreby 
Mesta Nitra.  
 
Za: 9                        Proti: 0                    Zdržal sa: 0       
 
Uznesenie č. 9/2023: Komisia ŽP berie predložený dokument na vedomie bez pripomienok 
 
K bodu 6:  
 
Rôzne:  a) triedenie odpadu v Materských školách v rámci mesta Nitra 

b) Informácia o výkone prvej kosby v meste Nitra 
c) rôzne 

a) Predkladateľom predmetného bodu bol pán poslanec Hollý, ktorý názorne na fotografiách poukázal, ako 
sa v kontajneroch v areáloch Materských škôl vyhadzuje odpad bez triedenia. Keďže všetky mestské 
organizácie majú k dispozícii nádoby na všetky druhy odpadu sú povinné odpad triediť aj MŠ. 

V rámci školských a predškolských zariadení, ktoré majú vo vlastných vyučovacích osnovách učiť deti 
k správnemu triedeniu odpadu a tak sa očakáva, že pôjdu príkladom. 

Uznesenie č.10/2023: Komisia ŽP žiada Komisiu školstva a Odbor školstva, mládeže a športu 
o preškolenie zamestnancov a dohliadnutie nad správnym triedením odpadu v školských 
a predškolských zariadeniach.  

 Za: 9                        Proti: 0                   Zdržal sa : 0       
 
 



b) Odbor ŽP dáva na vedomie Komisii ŽP: Dňa 24.04.2023 sa spúšťa prvá kosba vo všetkých mestských 
a prímestských lokalitách. Jej ukončenie je naplánované k 18.05.2023.  
 

Komisia ŽP vzala oznámenie Odboru ŽP o termínoch prvej kosby na vedomie.  

c)  rôzne :  

 Devastácia stromov pri stavbe parkoviska Bazovského: V rámci rozpravy k bodu Strategický 
dokument „Program rozvoja bývania Mesta Nitra do roku 2030“ bola spomenutá nutnosť lepšej 
koordinácie jednotlivých oddelení MsÚ Nitra pri povoľovaní dopravných stavieb a bola vyzdvihnutá 
potreba zachovania zelených plôch v rámci mesta Nitra. Pri výstavbe parkoviska boli dodávateľskou 
firmou poškodené korene stromov, ktoré boli učené na zachovanie. Pracovníci OŽP predmetný 
problém hneď riešili ako sa o ňom dozvedeli, nakoľko nemali ani o predmetnej stavbe vedomosť. 
Dozor konajúci pracovník – stavebný dozor, z odboru Investičnej výstavby bol poučený o potrebe 
chránenia stromov na stavenisku. Aby k podobným situáciám v budúcnosti nedošlo a ochrana 
koreňov sa vykonala pred stavebným zásahom do zelene, komisia žiada mať všetky rozkopávkové 
povolenia na vyjadrenie, resp. k nahliadnutiu. Komisia ŽP žiada, aby boli dodržiavané predpisy pri 
zaberaní zelených plôch.  

Uznesenie č.11/2023: Komisia ŽP žiada o predloženie všetkých rozkopávkových povolení na ďalšie 
zasadnutie komisie ŽP a žiada o prísne dodržiavanie predpisov pri zábere zelených plôch najmä 
v prípravných fázach všetkých podobných projektov.  

Za: 8                        Proti: 0                    Zdržal sa: 1 

 Ulica Nad Potokom – obyvateľov trápia pri prívalových dažďoch záplavy a vyplavovania záhrad. Po 
krátkej rozprave sa členovia komisie zhodli na potrebe riešenia odvodnenia cesty drenážnou rúrou 
za použitia vhodných technických postupov. 

Uznesenie č.12/2023: Komisia ŽP žiada Stredisko mestských služieb o zabezpečenie odvodnenia 
cesty ul. Nad Potokom drenážnou rúrou.  

Za: 9                        Proti: 0                    Zdržal sa: 0 

 

V Nitre,  27.04.2023                                                                                

 

         Ing.  Jarmila Králová, PhD.         

Predsedníčka Komisie pre ŽP, verejný poriadok 
a komunálne činnosti 

 

Za správnosť: 

Mgr. Jozef Gallik PhD., v.r. 

sekretár komisie  


